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 Mötesanteckning  
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

 
Typ av möte: Tillgänglighetsrådet  

Mötesdatum: 13 maj 2019 kl. 18.00-20.00 

Plats: Rum Jelgava, Nacka stadshus 

 
 
 
Tillgänglighetsrådet   Namn 
Ordförande  Malin Gunnesson (KD) 
1:e vice ordförande  Eva Öhbom Ekdahl (M) 
2:e  vice ordförande  Maria Åberg (S) 
Enhetschef Juridik och Kanslienheten Anders Fredriksson 
Nacka kommun 
 

Petra Serrano 
Johanna Lundqvist 
Lotta Nordqvist 
Kerstin Benckert 

  
Astma- och allergiföreningen Stockholm sydost Kerstin Fagerström  
Astma- och allergiföreningen Stockholm sydost Ulrika Hallstrand  
FUB Nacka Värmdö * Kurt Andersson 
DHR Ken Gammelgård 
FHDBF Anton Ullvin 
Föreningen Närståendecentrum Christine Matsson  
HRF  Elisabeth Svanemyr-Eriksson  
HRF  Monika Larsson 
Livgivarna IFS Nacka Värmdö Kerstin Lignell ersättare 
RBU Carina Pahl Skärlind 

 
 

Nr Ärende 

1.  Mötets öppnande och upprop  
 

2.  Val av person för kontrasignering  
Rådet valde Kerstin Fagerström 
 

3.  Godkännande av dagordning  
Rådet godkände dagordningen. 
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4.  Minnesanteckningar från föregående möte 
Kerstin Fagerström fick fel förnamn i föregående mötesanteckningarna. Detta ändrades.  
 

5.  Funkispiloter 
 

6.  Tillgänglighetsutmärkelse 
 

7.  Hur har Nacka agerat när det gäller personer som förlorat assistans från 
försäkringskassan – som kan söka stöd hos kommunen 
Petra Serrano och Johanna Lundqvist från omsorgsenheten svarade på frågor om assistans. 
 
Rådets medlemmar tycker att det vore önskvärt att få se försäkringskassans statistik över åren. 
Troligtvis (även en känsla från rådet) har avslagsbesluten ökat sedan några år. 
 
Johanna och Petra tar fram statistik som redovisas på nästa möte. 
 
Rådet vill gärna bjuda handläggare från omsorgsenheten till varje tillgänglighetsrådsmöte. 
Föreningarna skickar in frågor i förväg via sekreteraren. Frågorna behöver komma in till det 
rådets förberedande möte 
 
 

8.  Nacka bygger stad 
Planering av grupp- och servicebostäder LSS och SoL  
Lotta Nordqvist 
 
Inför alla bostadsprojekt ställs frågan om behovet av grupp- och servicebostäder LSS och 
SOL. Lotta beskrev hur man planerar steg för steg. 
 
Inf omsorgsenheten – faktiska personer som kommer att ha ett behov från årskurs 7 och 
framåt och som bor hemma. Handläggarens bedömning utifrån de behov man har just nu. 
En prognos som görs varje år i maj 
 
Rådets medlemmar tog upp att det i lagen sägs att det bör vara 3-4 boende i en gruppbostad, 
men att Nacka alltid planerar för 6 platser. Hittills har IVO godkänt 6 platser vilket kan ses 
som att en förskjutning av hur lagen tolkats har skett. 
 
Senaste prognosen biläggs mötesanteckningarna. 
 

9.  Hiss från Finnboda -Danvikshem 
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Anders Fredriksson informerade om Kommunstyrelsens beslut den 1 april 2019. 
Kommunstyrelsens beslut anger vidare att en förutsättning för att en hiss ska kunna anläggas 
är att den till väsentlig del finansieras av externa parter och att kommunens kostnader hamnar 
på högst 10 miljoner kronor. 
 

10.  Anhörigcenter 
Kerstin Benckert informerade om Anhörigcenter planering inför hösten: 
• Det kommer att finnas fasta ”drop in”-tider till Anhörigcenter i Stadshuset. Så fort lokal 

och tid är klart läggs det in i kalendariet. 
 

• Det kommer också att finnas ett program med återkommande tematräffar för anhöriga, 
som till exempel Efter diagnosen, Att fylla 18 och När jag inte finns längre, dit vi bjuder in 
handläggare från Omsorgsenheten, Äldreenheten och Överförmyndarenheten för att 
berätta och svara på frågor. Träffarna kommer att genomföras både dagtid och kvällstid. 
 

• Kerstin Benckert påminde föreningarna gärna får kontakta mig för synpunkter och komma 
med idéer till ett anhörigstöd som är intressant för deras medlemmar. 

 

11.  Nybyggnationer av skolor och förskolor  
Det är viktigt att det finns små arbetsrum kopplade till klassrummen för de elever som 
behöver lugn och ro. Det är viktigt för allas arbetsmiljö. 
Vi behöver titta på detta när man bygger nya skolor och förskolor 
 
Utformning av matsalar behöver ses över när man bygger nytt och renoverar. Även här är det 
viktigt med mindre rum så att de elever som inte klarar av den bullriga miljön och mängden 
personer får möjlighet att äta i lugn och ro. 
 
Föreningarna önskar att de blir remissinstans eller bjudas in så att de kan ge förslag på 
programmet. Borde finnas en dialog mellan handläggarna och föreningarna. Anders 
Fredriksson tar kontakt med handläggarna och föreslår att de tar kontakt med föreningarna 
innan programmet fastställs. 
 

12.  Tillgänglighetstjänst/patrull 
Föreningarna föreslår att man anställer en eller två personer som har i uppdrag att titta på 
tillgängligheten vid alla byggarbetsplatser i Nacka kommun. 
Idag är tillgängligheten vid de stora byggarbetsplatserna inte praktiskt lösta. Det ser bra ut på 
pappret men följs inte eller fungerar inte i det verkliga livet. 
 
Det är många byggarbetsplatser i Nacka som behöver kontrolleras och hela tiden följas upp.  
Det finns tillgänglighetspatrull i Stockholm som kontrollerar byggnader, byggområden mm 
som kan vara inspirationskälla. Tillgänglighetstjänsten/patrull blir en tydlig kontaktperson – 
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som alla kan ringa till när medborgare upptäcker att det är problem att ta sig fram på grund av 
åtgärder i samband med Nacka bygger stad. 
 
Eva Öhbom-Ekdahl kommer att ta upp detta på gruppledarmötet i maj.   
 

13.  Närstående 
Vi behöver fundera på om hur vi ska använda begreppet närstående och anhörig. 
 
Beslut  
Närstående behov av stöd, anhörig är de som stödjer och lever med närstående. 
 

14.  Parfymfri 
Astma och allergiförbundet tog upp önskemål att det bör stå på alla kallelser och inbjudningar 
att man ska komma doftfri. 
 

15.  Val av föreningsrepresentant till rådets förberedande möte 
Arne Arenteg har avslutat sitt engagemang. Rådet skickar en blombukett som tack för allt 
engagemang. 
 
Carina Pahl Skärlind från RBU går in i rådets förberedande grupp. 
 

16.  Sjöloppis 25 maj för intäkter går till skota hem 
Eva Sjöblom-Ekdahl informerade om sjöloppis den 25 maj. 
 

17.  Varför finns rådet? 
Diskussion om rådets uppdrag och existens dryftades flera gånger under mötet. 
Vilka mandat har rådet? 
Vilken funktion ska rådet ha? - Inte bara informations möten 
Kan rådet fungera som remissinstans? 
 
Frågan diskuteras vidare på nästa möte. 
 

18.  Beslut från februarimötet 
 
Tillgänglighetsrådet under kommande mandatperiod  
Se bifogat dokument  
Rådet diskuterade olika förslag och tema.  
Det beslutades att  
• Ha förberedande planeringsmöte inför rådsmöten Förslag att föreningarna utser 3 representanter 
som tillsammans med tjänstemän planerar inbjudan och innehållet i kommande rådsmöte. 
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Nr Ärende 
Förberedande planeringsmöte kan ske ca 3-4 veckor innan tillgänglighetsrådets möten. 
Föreningarna utsåg Arne Arenteg, Christine Mattsson och Ken Gammelgård  
 
• Alla föreningar ansvarar för att till varje möte ta fram förslag på vad som kan/ ska tas upp på 
kommande möte med tillgänglighetsrådet. Viktigt att förslagen kommer in före planeringsmötet 
enligt ovan.  
 
• Jobba med Nacka bygger stad – projekten  
o Lista över funktionshindrades behov i stadsbyggnadsprocessen Föreslag att varje förening gör 
en lista eller liknande om vad som är viktigt att ta hänsyn till i planarbetet när Nacka bygger stad.  
o Tex bjuda in planenheten, bygglovenheten för att diskutera funktionshindrades behov.  
 
• Att påtala vikten av samverkan mellan landsting och kommun, internt mellan olika enheter  
o Tex Personliga ombud – samverkan mellan kommun och landsting  
 

19.  Mötet avslutas  
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